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Abstract:

This paper attempts to investigate the reasons for the intractability of conflicts from a
perspective different from the aspects presented by theorists such as Michel Christopher or
Louis Kreisbourg and Peter Coleman. From another angle, this paper attempts to shed light
on the aspect of the psychological-social structure that leads to the intractability of
conflicts, and makes them resistant to solutions, and to focus on the three analytical
elements of Daniel Bar-tal's model, which are the collective emotional orientation, the core
of the conflict, and the collective memory, which controls perceptions, attitudes, and
behavior. Parties to the conflict and prevent them from moving forward towards finding
solutions to the conflict and dealing with it.
Keywords: Intractable conflicts, social psychological structure, collective memory,
emotional orientation, core of the conflict.
Abstrait :
Cette intervention essaye de suivre et de chercher les causes des "conflits insolubles", d'un
angle diffeérent par rapport a ceux présentés par les divers théoriciens intéressés par le sujet
comme Michel Christopher et Louis Crisbourg ou Piter Kolman . Toutefois; elle a aussi
comme objectif de faire la lumiére sur la structure psycho-sociale qui meéne a rendre les
conflits insolubles et en méme temps résistibles a toute résolution . Ainsi , elle se focalise
sur les trois ¢éléments analytiques du model Daniel Bar-Tal qui sont :la conduite
émotionnelle collective, la nature du conflit et la mémoire collective qui guide les
imaginations , les positions des parties concernées par le conflit et qui les empéchent a aller
vers des solutions au conflit.
Les Mots Clés : les conflits insolubles, la Structure psycho-sociale, mémoire collective,
Le cceur du conflit.
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